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BORGSTELLING EN INVESTERINGSBIJDRAGE 

AMPHION 

GroenLinks is blij met Schouwburg Amphion. Wel 
plaatsen we vraagtekens bij de financiële tegen-
vallers en de wijze waarop de gemeente zichzelf 
hieraan verbonden heeft. Twee voorbeelden: in 
mei lag een voorstel voor om als gemeente borg te 
staan voor een lening van € 500.000. Amphion 
heeft de lening nodig in verband met (de tijdelijke 
oplossingen voor) de gevelproblemen en de juridi-
sche procedures over wie het herstel zal moeten 
betalen. In juli stond Amphion weer op de agenda. 
Nu moest het probleem opgelost worden omdat 
bij de start van Amphion in 2013 onvoldoende re-
kening was gehouden met vervangingsinvesterin-
gen. Amphion wil daarvoor een reservepotje ma-
ken, maar de subsidie van de gemeente is daar-
voor te laag. Het college stelde de raad voor om de 
subsidie met € 50.000 per jaar te verhogen. Daar-
mee kan ongeveer de helft van het reservepotje 
worden opgebouwd. Amphion krijgt de opdracht 
om zelf voor de rest te sparen, zodat in 2030 de 
vervangingen gerealiseerd kunnen worden. Pro-
bleem opgelost zou je denken. GroenLinks is ech-
ter niet gelukkig met deze financiële tombola (= 
loterij waar altijd moet worden uitgekeerd). De 
gemeentekas is geen pinautomaat voor  het aan-
vullen van tekorten voor maatschappelijke voor-
zieningen. Het gaat om grote bedragen. Geld dat 
we ook hadden kunnen uitgeven aan bijvoorbeeld 
sociale projecten, werkgelegenheid en het ver-
duurzamen van onze samenleving. 

REGIONALE WOONAGENDA 

De Achterhoekse gemeente hebben te maken met 
krimp van de bevolking. Er zijn daarom minder en 
andere woningen nodig dan eerder gedacht. Hoe 
zorgen we voor voldoende aantrekkelijke, betaal-
bare woningen en een gezonde, schone en veilige 
woonomgeving voor iedereen? De gemeenten heb-
ben hierover afspraken vastgelegd in de Regionale 
woonagenda. Afgesproken is om het aantal nog te 
bouwen woningen in de Achterhoek (nogmaals) te 
verlagen met 10%. Hoe dat precies verdeeld 
wordt over de regio hangt af van de leegstandscij-
fers per gemeente. Die zijn in de gemeente Doetin-
chem bijvoorbeeld laag. Alle bestaande bouwplan-
nen worden tegen het licht gehouden. Ook de pro-
vincie bemoeit zich er nu mee. GroenLinks heeft 
het gevoel dat de Regionale Woonagenda de goede 
koers te pakken heeft.  

We hebben drie punten benoemd die naar onze 
mening extra aandacht vragen:  
 

Woonmilieu: kijk  meer naar de kwaliteiten 
van woonkernen en benadruk deze. Door dit 
te doen kan elke kern en elke wijk, een         
onderscheidend en uniek woonmilieu zijn. De 
Achterhoek kan ook meer gebruik maken van 
de kwaliteit van het landschap om woonmili-
eus aantrekkelijker te maken. 
 
Maatwerk: in woningen voor ouderen, maar 
ook eenpersoonshuishoudens. Bieden wonen 
vaak ongewenst in dure, grote niet aangepaste 
eengezinswoningen. Het liefst zo flexibel dat je 
gemakkelijk aanpassingen kunt doen: levens-
loopbestendig. En niet te vergeten maatwerk 
in wonen voor de jongeren die bijvoorbeeld 
na hun studie weer terug willen keren. 
 
Verduurzamen. De Achterhoek wil in 2030 
energieneutraal zijn. Dit vraagt om onverdeel-
de aandacht. Gemeenten kunnen hierbij het 
goede voorbeeld geven, voorwaarden schep-
pen en ondersteuning bieden aan initiatiefne-
mers. Het verduurzamen van de bestaande en 
ook nieuwe woningen laat te wensen over. We 
bouwen bijvoorbeeld nu nog steeds geen 
energieneutrale woningen. Ook bij renovatie 
in de sociale woningbouw is dit helaas nog 
niet de norm. 
 

OMBUDSMAN 

In de raadsvergadering van 25 mei is besloten 
per 1 januari 2016 een gemeentelijke ombuds-
man aan te stellen. Een oude wens van GL die in 
het coalitieakkoord is opgenomen is nu gereali-
seerd. Inwoners kunnen nu om een oordeel   
vragen bij een onafhankelijke instantie hoe de 
gemeente om is gegaan met klachten en bezwa-
ren. 
 
VAN BINNEN NAAR BUITEN 

De gemeenteraad en de ambtenaren gaan een 
leertraject volgen over overheidsparticipatie (de 
gemeente als gelijkwaardige partner van de bur-
ger in plaats van de beslisser van de burger).   
We hadden al burgerparticipatie (de burger doet 
mee), maar nu de gemeentelijke overheid nog. 
Kort gezegd: eerst luisteren naar de burger en 
dan pas plannen maken. We zien gelukkig dat de 
eerste stappen al gezet worden: de visie op de 
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Het fractiebericht wordt gekopieerd bij Repro, 
een werkplek voor mensen met een verstande-
lijke beperking. 

BASISMOBILITEIT 

Er zijn grote veranderingen in het sociaal do-
mein. Er komt nog een verandering aan. Per 1 
januari 2017 te stopt de provincie met de regio-
taxi en de lokale buslijnen. Daarmee worden de 
gemeenten in de Achterhoek verantwoordelijk 
voor de zogenaamde basismobiliteit. Een goede 
basismobiliteit is erg belangrijk voor de regio 
Achterhoek: iedereen moet zich zelfstandig en 
tegen een redelijk tarief kunnen verplaatsen. 
Een doelstelling om U tegen te zeggen. Voor ons 
zijn de belangrijkste punten: de coördinatie ligt 
bij één organisatie. vraag en aanbod van vervoer 
worden op elkaar afgestemd en de aandacht gaat 
primair uit naar de zwakkeren in de samenle-
ving. 
 
GroenLinks ziet ook een aantal aandachtspun-
ten. We vragen meer aandacht voor duurzaam-
heid bijv. in de vorm van goede voorzieningen 
voor de (elektrische) fiets. Verder wijzen wij op  
het verminderen van de mobiliteitsbehoefte 
door voorzieningen in de directe omgeving van 
mensen te realiseren zoals een geldautomaat of 
boodschappendienst, maar ook zorg! Burgerpar-
ticipatie speelt ook hier een belangrijke rol;    
samen met inwoners zoeken naar oplossingen 
voor de toekomstige vraag naar mobiliteit. 

binnenstad wordt gemaakt met bewoners en on-
dernemers zonder dat van te voren al vast staat 
waar we heen gaan. Het burgerpanel (ruim 1800 
inwoners) is gestart en heeft zijn eerste advies afge-
geven over de koopzondag. De gemeente reageert  
positief op een burgerinitiatie om een natuurpark 
te realiseren op het Gescoterrein in Gaanderen nu 
er geen woningen gebouwd worden. Meer invloed 
voor onze inwoners is voor ons een speerpunt in 
deze raadsperiode, we zijn blij met dit leertraject. 
  
MEER MENSEN IN DE BIJSTAND 

In het begin van dit jaar werd geconstateerd dat er 
in Doetinchem nog meer mensen gebruik moesten 
maken van de bijstand dan verwacht. Het Rijk geeft 
Doetinchem onvoldoende geld voor de bijstand.  
Het verschil dreigt op te lopen van € 1 miljoen naar       
€ 2,5 miljoen. Het college heeft een plan gemaakt 
om meer mensen weer naar werk toe te leiden.    
Dit gebeurt met begeleiding van onder meer UWV 
en Wedeo. Ook krijgt iemand die werk vindt een 
premie mee. Eind van dit jaar wordt bekeken wat 
de extra inspanning heeft  opgeleverd. 
 
COFFEESHOPBELEID 

Het coffeeshopbeleid in de gemeente Doetinchem is 
al langere tijd onderwerp van discussie. Er is nu 
door de raad een initiatievoorstel opgesteld waarbij 
voorlichting over het gebruik van softdrugs een 
centrale positie krijgt. Verder wordt aangegeven 
dat de 2 of 3 toegestane coffeeshops aan de rand 
van het centrum of op een toegangsweg mogen   
komen. Openingstijd wordt vanaf 18.00. Groen-
Links is erg tevreden over de manier van werken bij 
het opstellen van dit initiatiefvoorstel. Vooral de 
gehouden kennisconferentie met burgers, coffee-
shophouders, politie en GGD op 23 april jl. geeft nog 
eens aan hoe belangrijk een gezamenlijke visie is. 
Een mooi voorbeeld van burgerparticipatie. Alle 
punten die wij als GroenLinks van belang vinden, 
zijn hierin opgenomen. De burgemeester zal aan de 
hand van het voorstel komen met een kadernotitie 
voor coffeeshops. Daarnaast hebben we weer     
aandacht gevraagd voor een nog schrijnender pro-
bleem, het overmatige alcohol gebruik. 

AFVALBELEID WORDT GRONDSTOFFENBELEID 

Na jaren van stilstand worden er stappen gezet om 
het scheiden van huishoudelijk afval te verbeteren 
zoals blik, melkpakken e.d. Het werd de hoogste 
tijd. Ook komen er grotere groencontainers voor 
huishoudens die dat nodig hebben. Er zit nog te 
veel groen in de grijze container. In 2019 moet 70% 
van ons afval gescheiden zijn. Daardoor zal veel af-
val een grondstof worden voor producten en min-
der materialen worden verbrand. De grijze contai-
ner zal steeds leger worden!  


